
اوض�اع ورزش ای�ران اص�اً خ�وب نیس�ت 
و گوی�ا ق�رار ه�م نیس�ت بع�د از ای�ن دوران 
نقاهت طولانی بهب�ودی حاصل ش�ود، آن هم 
در س�ال کس�ب س�همیه المپیک که بی شک 
س�الی سرنوشت س�از برای ورزش ایران است. 
عدم نتیجه گیری در مسابقات مختلف ماه هاست 
که به یک اپیدمی در رشته های مختلف تبدیل شده 
است. ناکامی های پرتعدادی که می تواند تلنگری 
جدی به مسئولان ورزش کشور باشد که تا قبل از 
بیخ پیدا کردن کار، گامی جدی برای حل و فصل 
مشکلات بردارند. البته اگر نمی خواهند نتایج کسب 
ش��ده اخیر در رش��ته های مختلف را در بازی های 
آس��یایی، رقابت های کسب س��همیه و همچنین 

المپیک پاریس شاهد باشیم.
س��ال 1401 در حالی به پایان رس��ید که ش��اهد 
س��قوط آزاد دوومیدان��ی ای��ران در آس��یا بودیم! 
ناکامی هایی ک��ه بی ارتباط با عدم اس��تعدادیابی، 
رس��یدگی، حمایت و توجه به ورزش��کاران نبود. 
هرچند در بین دوومیدانی کاران هرازگاهی شاهد  
تک موفقیت های��ی توس��ط نفراتی چ��ون فرزانه 
فصیحی، حمیده اس��ماعیل نژاد و حس��ن تفتیان 
بودیم، اما برای دوومیدانی به عنوان رش��ته مادر با 
توجه به اینکه ماده های بسیاری را شامل می شود 
یکی، دو مدال نمی تواند معنای موفقیت را داشته 
باشد، خصوصاً که گله و شکایت از عدم توجه در این 
رشته بی داد می کند و اکثر ورزشکاران از عدم توجه 

و شرایط نامناسب خود انتقاد دارند. یکی از تمرین 
با نیزه قرضی دلخور اس��ت، دیگری ت��وان خرید 
کفش های چندده میلیونی برای دویدن را ندارد و 
آن دیگری از اینکه هزینه هایش را پدرش به دوش 
می کشد شرمسار است که مجموعه این دلخوری ها 
در کنار عدم حضور در رقابت های مختلف و برگزاری 
اردوه��ای تمرینی کافی به دلیل مش��کلات مالی 
باعث شده عملًا شاهد افت فاحش و غیرقابل انکار 
دوومیدانی ایران باشیم، به طوری که حتی سهمیه 
این تیم در بازی های آسیایی نیز با توجه به تصمیم 

آقایان برای اعزام کیفی کاهش یافته است.
      

دوومیدانی اما تنها رشته ناکام ماه های اخیر ورزش 
ایران نیس��ت. وزنه برداری ایران نیز اوضاع چندان 
مناس��بی ندارد. هرچند مدیریت این رشته  چند 
ماهی است که تغییر کرده و زمان می خواهد برای جا 
افتادن، اما نتایج کسب شده در رقابت های قهرمانی 
بزرگسالان آسیا که گزینشی المپیک پاریس هم بود 
نشان از اوضاع نه چندان جالب این رشته دارد. البته 
وزنه برداری ایران در جینجو کره جنوبی بر سکوی 
قهرمانی ایستاد، اما عملکرد این تیم به لحاظ مدالی 
اصلًا جالب توجه و درخشان نبود، خصوصاً در اوزان 
المپیکی، به همین دلیل کس��ب عنوان قهرمانی 
نگران کننده تر هم بود، چراکه بیم خوابیدن در باد 
این قهرمان��ی می رود که در این ص��ورت اوضاع به 
مراتب بدتر هم خواهد شد. کسب تنها دو طلا، سه 

نقره و پنج برنز نمی تواند نتیجه خوبی باشد و نیاز به 
آسیب شناسی جدی دارد، خصوصاً که وزنه برداران 
ایران قبل از اعزام به کره جنوبی خوب می دانستند 
کسب نتیجه در این رقابت ها برای حضور در جمع 
10 نفر اول رنکینگ جهت جا نماندن از المپیک تا 

چه اندازه حائز اهمیت است.
      

تکواندو یکی دیگر از رشته های حائز اهمیت ورزش 
ایران است که در ماه های اخیر درست مثل چند 
سال گذش��ته نتایج نگران کننده ای کسب کرده 
است!  رقابت های قهرمانی جهان که در میانه های 
خردادماه برگزار ش��د جز ط��لای تاریخی ناهید 
کیانی هیچ چیز دیگری در پی نداشت! صرف نظر 
از داس��تان دوپینگی که خود جای بحث و نشان 
از بلبشو در این رش��ته دارد، نتایج کسب شده در 
باکو چیزی ش��بیه به فاجعه بود، چراکه از جمع 
15تکوان��دوکار اعزامی به رقابت ه��ای قهرمانی 
جهان در بخش آقای��ان و بان��وان،  1۲ نماینده 
کش��ورمان حذف ش��دند و تنها ناهید کیانی به 
گردن آویز طلا دست یافت و متین رضایی و آرین 

سلیمی نیز به برنز این رقابت ها بسنده کردند! 
بدتر اینکه از جمع ش��ش تکواندوکار حذف شده 
ایران نفراتی چون سعیده نصیری، غزل سلطانی، 
تینا مدانلو، زینب اس��ماعیلی و زهرا پوراسماعیل 
بدون کسب حتی یک پیروزی، در همان دور نخست 
از گردونه رقابت ها کنار رفتند تا هیچ جای دفاعی از 

کاروان اعزامی به باکو نباشد! 
در واقع نتایج کسب شده در باکو و همچنین مثبت 
شدن تست دوپینگ دو تکواندوکار قبل از اعزام به 
قهرمانی جهان نشان داد تیم ملی نه فقط به لحاظ 
فنی که به لحاظ مدیریتی نیز با مشکلات بی شماری 
مواجه اس��ت که عدم برطرف کردن آنها می تواند 
کار را برای تکوان��دوی ایران در هانگژو و همچنین 

رقابت های کسب سهمیه سخت کند! 
      

تیم ملی کشتی آزاد ایران نیز دیگر رشته ای بود که 
طی ماه های اخیر همگان را ناامید کرد! ایستادن بر 
سکوی سوم رقابت های قهرمانی آسیا با کسب تنها 
یک طلا، یک نقره و سه برنز، آن هم در شرایطی که 
مدال ها و امتیازهای کش��تی گیران روس حساب 
نشد، چیزی ش��بیه به فاجعه بود، چراکه تیم ملی 
کشتی آزاد ایران با ۲9 قهرمانی در 35 دوره گذشته 
در قزاقستان در شرایطی سوم ش��د که تنها چهار 

امتیاز با مغولستان)تیم چهارم( فاصله داشت! 
نتیجه کسب شده از س��وی آزادکاران نگرانی های 
بسیاری را برای جامعه کشتی و حتی جامعه ورزش 
کشور ایجاد کرد، چراکه کشتی و وزنه برداری از جمله 
رشته هایی هستند که همواره در رقابت های مهمی 
چون المپیک و بازی های آسیایی جور دیگر رشته ها 
را می کشند و مدال آوری آنها نقش تعیین کننده ای 

در جایگاه ایران در جدول رده بندی دارد. 
      

در ادامه ناکامی های رشته های مختلف، این روزها 
ش��اهد عدم نتیجه گیری والیبال ای��ران در لیگ 
ملت ها هس��تیم. تیم ملی والیبال ایران در حالی 
روز گذشته هفته دوم لیگ ملت ها را به پایان برد 
که نتوانست عملکرد قابل قبولی از خود ارائه دهد 
و حریفانش را یک به یک با شکست های پی در پی 
پشت سر گذاشت، به طوری که در هفته نخست تنها 
برابر چین که در والیبال حرفی برای گفتن ندارد 
به برتری رس��ید و در هفته دوم نیز شکست های 
سنگینی را مقابل ایتالیا و امریکا متحمل شد و با 
این شرایط بهتر آن است که کارشکنی امریکایی ها 
برای صدور ویزای ملی پوشان ادامه پیدا کند تا به 
این بهانه هم که ش��ده تیم ملی از رفتن به امریکا 
سرباز زند تا شاهد تکرار نتایج ضعیف هفته اول و 

دوم در هفته سوم نباشیم.
مس��ئله عدم نتیجه گیری یا ناکامی یکی، دو رشته 
نیست. مسئله این است که طی ماه های اخیر کمتر 
رشته ای موفق به کسب نتایج قابل قبول شده و این 
نشان از وخامت اوضاع ورزش کشور دارد نه یکی، دو 
رشته خاص! اوضاع نابسامانی که عوامل مختلفی در 
آن دخیل اس��ت؛ از بی توجهی و نبود امکانات کافی 
گرفته تا بودجه اندک و لغو اردوها و اعزام ها به دلیل 
مش��کلات مالی و اعزام های کیفی. ورزش ایران در 
سال کسب سهمیه المپیک اوضاع خوبی ندارد و این 
را ناکامی های پی در پی در رشته های مختلف به خوبی 
ثابت می کند، اما آیا عدم نتیجه گیری های اخیر در 
رشته های مختلف می تواند نگاه مسئولان را به خود 

جلب کند تا قدمی برای حل این معضل بردارند؟

ترکیب تیم ملی وزنه برداری ایران برای حضور در رقابت های قهرمانی 
جهان تقریباً ۲0 روز دیگر و بعد از رکوردگیری مش��خص می شود. 
رکوردگیری که نصیرشلال، سرمربی تیم تأکید دارد حضور در آن الزامی است: »ما دو تیم نداریم و 
تقریباً یک تیم و نصف خواهیم داشت و نفرات مورد نظرمان در رکوردگیری بعدی که تقریباً ۲0 تا 30 

روز مانده به قهرمانی جهان برگزار می شود، مشخص خواهند شد.«
وی در ادامه افزود: »قطعاً حضور همه افراد در رکوردگیری ها 
الزامی است، حتی کیانوش رس��تمی که به تنهایی و جدا 
از تیم تمری��ن می کند. در واق��ع هر وزنه ب��رداری که در 
رکوردگیری حضور نداشته باشد اعزام نمی شود و با هیچ 
کس هم تع��ارف نداریم. البته نفراتی ک��ه در اردو حضور 
دارن��د و در قالب گروه حرک��ت می کنند، رون��د بهبود، 
تمرینات، نظم و انضباط و تلاش ش��ان را می بینیم و اگر 

تشخیص دهیم به دلیل مصدومیتی که پشت سر 
گذاشته اند و به نقطه اوج که مدنظرماست 

نرس��یده اند، ام��ا تم��ام تلاش خ��ود را 
می کنند فرصت بیشتری می دهیم. ولی 
هیچ تردیدی نیست که همه موظف به 
حضور در رکوردگیری هستند و اگر 
وزنه ب��رداری در رکوردگیری های 
تیم ملی ش��رکت نکند، نمی تواند 
انتظار اعزام به مسابقات جهانی و 

هانگژو را داشته باشد.«

این روش حمایت از ورزش پایه نیست

حضور در رکوردگیری وظیفه همه است 

فدراسیون دوومیدانی هنوز نتوانسته سهمیه در نظر گرفته شده برای        خبر
این رشته در بازی های آس��یایی را هضم کند، چراکه بعد از گلایه های 
سرپرست این فدراسیون، حالا نوبت به هادی سپهرزاد، مدیر تیم های ملی دوومیدانی رسیده که سهمیه 
در نظر گرفته شده برای دوومیدانی در بازی های آسیایی هانگژو را مغایر با بحث حمایت از ورزش پایه و 
مادر بخواند: »س��هم دوومیدانی برای اعزام به این رویداد کم است. چند سال است که بحث حمایت از 
ورزش پایه و مادر مطرح می شود، اما در اعزام ها سختگیرانه عمل می کنند یا خساست می شود. باید توجه 
کنند که سختی های دوومیدانی متفاوت است؛ ورزشکاران این روزها زیر آفتاب و در دمای 40، 45 درجه 
تمرین می کنند و هر کسی نمی تواند این شرایط را تحمل کند. انتظار می رود مسئولان نیز نگاه ویژه ای 
به این رشته داشته باشند. تنها امید ورزش��کاران این است که انگیزه برای ادامه کار داشته باشند و چه 

انگیزه ای بهتر از اعزام به بازی های آسیایی و مسابقات قهرمانی آسیا.«

بهادهندبهسکویپارالمپیکنزدیکمیشویم

محس��ن طلوعی معتقد است به رغم درخشش 
تیم مل��ی بس��کتبال باویلچر ای��ران، توجهی 
به این رش��ته موفق نمی ش��ود. هفته گذشته 
ش��اگردان محمدرضا دس��تیار با درخشش در 
رقابت های قهرمانی جهان مقام سوم جهان را 

به دست آوردند و بسکتبال باویلچر کشورمان 
برای نخس��تین بار به مدال برنز جهانی دست 
یافت. این درخشش در شرایطی رقم خورد که 
ملی پوشان بسکتبال باویلچر هیچ بازی تدارکاتی 
نداشتند و بعد از بازگشت به کشورمان مسئولان 

ورزش حتی به خود زحمت رفتن به فرودگاه و 
اس��تقبال از این تیم را ندادند. طلوعی یکی از 
بسکتبالیست های این تیم بود. او در گفت وگو 
با تس��نیم از دیدارهای س��خت با بهترین های 
جهان گفت: »ما در گروه م��رگ بودیم. از اول 
هم مش��خص بود که تیم های مدعی این گروه 
جزو چهار تیم پایانی خواهند بود. برنامه ریزی 
به شکلی بود که امکان حضور در مرحله بالاتر 
وجود داش��ت و با یک برد مقابل ع��راق به این 
هدف رس��یدیم و توانس��تیم از گروهمان بالا 
بیاییم. دو باخت مقابل امریکا و بریتانیا در همان 
ابتدای مسابقات ما را ناامید نکرد. می دانستیم 
راه س��ختی در پی��ش داریم و مس��ابقات آغاز 
سختی برای ما خواهد داشت، اما به آن دو دیدار 
به عنوان دیدار تدارکاتی نگاه و از آنها استفاده 
کردیم. در واقع نقاط ضعف مان مش��خص شد، 
به همی��ن دلیل دیدار ب��ا بریتانی��ا و امریکا دو 
بازی تدارکاتی خوب برایمان بود که توانستیم 

ضعف ها را پیدا کنیم و در نهایت هم به این مقام 
ارزش��مند رس��یدیم.«  این ملی پوش باتجربه 
معتقد اس��ت زلزله ترکیه باعث شد لژیونرهای 
تیم ملی زودتر به اردوی تیم  ملحق شوند: »چند 
لژیونر در لیگ ترکیه داریم. شاید اگر زلزله این 
کش��ور رقم نمی خورد، نمی توانستیم زودتر به 
اردوی تیم ملی اضافه ش��ویم و کمک کنیم. در 
واقع این اتفاق که بسیار تلخ و وحشتناک نیز بود 
باعث شد به ایران برگردیم، زودتر در تمرینات 
شرکت کنیم و به هماهنگی لازم برسیم. داشتن 
بازی تدارکاتی کم��ک زیادی می کند. به نظرم 
اگر به تیم  ملی بهای بیشتری داده شود، حتی 
می توانیم به س��کوی پارالمپیک هم برسیم. از 
همه مردم ایران، مسئولان فدراسیون، خانواده ام 
و همه کسانی که به ما کمک کردند تا این مقام 
را کسب کنیم، تش��کر می کنم و امیدوارم این 
موفقیت ها با حمایت های بیشتر مسئولان ادامه 

داشته باشد.«

محسن طلوعی، 

ملی پوش بسکتبال 

باویلچر

دنیا حیدری 
      بازتاب

      چهره
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دقیقه پنجم بازی با ازبکستان هواداران تیم ملی و 
عاقه مندان به فوتبال را به چند ماه قبل برگرداند! 
بازی ایران و انگلستان در جام جهانی قطر و صحنه 
نگران کننده و وحشتناک  مصدومیت بیرانوند در 
برخورد با حس�ینی مدافع تیم ملی، صحنه  ای که 
تقریباً همان گونه تکرار ش�د. البته ب�ا این تفاوت 
که عزت اللهی جای حس�ینی را گرفت ت�ا باز هم 
بیرانوند تعویض ش�ود. گلر تیم ملی دیروز فکش 
را به دست جراحان س�پرد و حالا باید منتظر ماند 
و دی�د ک�ه او چگونه خ�ود را برای فص�ل پیش رو 
آماده می کند. دیروز بیرانوند میهمان هم داشت. 
س�رمربی تیم ملی و مدیرعامل پرسپولیس اولین 

عیادت کنندگان او بودند.
طبق نظر پزشکان دوران نقاهت بیرانوند حدود سه 

هفته خواهد بود.

فريدون حسن

شیوا نوروزی

 نمی توان در ۴۰ روز به جای ۴ سال 
معجزه کرد

رقابت های دوچرخه سواری قهرمانی آسیا 
در دو بخش پیس��ت و ج��اده در مالزی و 
تایلند برگزار شد که حاصل تلاش رکابزنان 
دو مدال طلا و نقره در بخش پیس��ت بود. 
در بخش جاده اما هیچ سهمی در مدال ها 
نداشتیم. مس��ابقات قهرمانی آسیا در پنج 
سال اخیر بسیار متفاوت بوده و دلیل آن هم 
این است که تیم ها معمولاً برنامه ریزی های 
مدون چهار ساله انجام می دهند و امسال 
سال چهارم برنامه ریزی آنها بود. به عبارتی 
آنها در اوج آمادگی عملکرد چهار ساله خود قرار داشتند، چراکه باید امسال 
تکلیف سهمیه المپیک را مش��خص کنند و از طرفی در بازی های آسیایی 
نتیجه بگیرند. همه تیم های حاضر چه در بخش جاده و چه در بخش پیست 
بعد از بازی های آسیایی جاکارتا ۲01۸ طبق برنامه مشخصی پیش رفته اند. 
نمونه بارز آن هم تیم نیمه حرفه ای ازبکستان بود که نشان دادند در بخش 
بانوان چه برنامه ریزی دقیقی را در این چند سال داشته اند. آنها همین الان 
در رده هفدهم جه��ان قرار دارند و فکر می کنم ای��ن جایگاه برای یک تیم 
آسیایی برای نخستین بار است که به دست می آید. این تیم تا همین الان 
با این رنکینگ دو س��همیه المپیک پاریس را برای خود قطعی کرده است. 
در بخش تایم تریل انفرادی باید گفت که این ماده بسیار تخصصی است و 
ورزشکارانش باید به صورت پیوسته در کل سال تمرین و مسابقه در این ماده 
داشته باشند. بیشتر تیم ها تلاش شان برای کسب مدال در این بخش بود و ما 
در این شرایط حرفی برای گفتن نداشتیم، چون کاری نکرده بودیم. ورزشکار 
جوان ما هرگز 30 کیلومتر تایم تریل مسابقه نداده بود. معتقدم ورزشکاران 
ما پتانسیل موفقیت های بزرگ را دارند، اما حمایت، سیستم و برنامه ریزی 
بلندمدت ندارند، به همین دلیل هم در جلسات درون اردویی هم به ریاست 
فدراسیون و هم در خبرگزاری ها اعلام کردم که هدایت یک تیم آماتور را به 
دست گرفته ام. وقتی دوچرخه سواری دنیا یک رشته حرفه ای است، قطعاً 
کارشناسان آن نیز باید حرفه ای باشند. منتقد باید سیستمی را که ساختار 
دارد نقد کند، نه سیستمی که از پایه خراب و ویران است. دوچرخه سواری 
حرفه ای یک ورزش بلندمدت است، بدینگونه که تیم ها معمولاً برای اهداف 
خود برنامه های چهار و هشت ساله طراحی می کنند. اینکه فکر کنیم یک 
تیم که یک سال رها ش��ده و در 40 روز به جای چهار سال می تواند معجزه 

کند و نتیجه خاصی بگیرد، دیوانگی محض است.

شکایت 900 هزار دلاری داسیلوا از استقال

لطفاً  صورت مسئله را 

 

پاک نکنید!
جدی شدن ش��کایت بازیکن برزیلی از اس��تقلال این تیم را با چالش 
جدیدی روبه رو کرده اس��ت. آبی ها که پس از هفته ها انتظار سرانجام 
سرمربی جدید خود را شناختند حالا با فسخ یک طرفه قرارداد از سوی 
رافائل داسیلوا مواجه شده اند. شکایت او بار مالی سنگینی روی دوش 
باش��گاه می  گذارد و عجیب اینکه حجت کریمی در یک برنامه  زنده در 
واکنش به این شکایت درخواست غیرحرفه ای »ممنوعیت ورود بازیکن 

خارجی« به فوتبال ایران را مطرح کرد!
سرخابی های پایتخت سال هاست با مشکل بدهی های سنگین و شاکیان 
خارجی دست وپنجه نرم می کنند. با اینکه مدیران آنها بارها مظلوم نمایی 
کرده و کمبود بودجه را عامل این حجم از بدهی های داخلی و خارجی عنوان 
کرده اند، اما واقعیت این است که اصل مشکل از مدیریت باشگاه ها نشئت 
می گیرد و تا فکری به حال این سوءمدیریت ها نشود، آش همین آش است و 
کاسه همین کاسه. مدیران عامل پرسپولیس و استقلال به جای آنکه به اندازه 
جیب خود خرج کنند بدون حساب و کتاب بازیکن می خرند و به کارشان 
افتخار هم می کنند، ولی وقتی مقابل دوربی��ن تلویزیون قرار می گیرند به 
جای پرداختن به اصل ماجرا و حرف زدن در مورد سوءمدیریت های حاکم بر 
فوتبال ایران، بحث را منحرف می کنند و با پاک کردن صورت مسئله سعی در 
بی تقصیر جلوه دادن خود دارند. مدیرعامل آبی ها در برنامه شب های فوتبالی 
در واکنش به اینکه یک شاکی خارجی جدید برای استقلال پیدا شده است، 
اظهار داشت: »این حرف من شاید حرفه ای نباش��د و شاید بعضی ها از آن 
انتقاد کنند، اما از س��ازمان لیگ می خواهم ورود خارجی ها را به لیگ برتر 
ممنوع کند. همانطور که اجازه نمی دهیم خودروی خارجی وارد ایران شود. 
الان اوضاع اقتصادی باشگاه ها مناسب نیست و هر وقت شرایط مناسب شد، 

اجازه بدهیم بازیکن خارجی وارد ایران شود.« 
ای کاش مج��ری برنامه همان لحظه ای��ن نکته را ی��ادآوری می کرد که 
س��رخابی ها سال هاس��ت اوضاع اقتصادی خوبی ندارند، آن هم به دلیل 
سوءمدیریت و عدم نظارت بر عملکرد مدیران. استقلال یکی از دو باشگاه 
دولتی است که مستقیماً از بودجه بیت المال استفاده می کند و هر افتضاحی 
هم که به بار می آید وزارت ورزش با همه توان و با بسیج کردن امکاناتش 
جور مدیر خاطی را می کشد. پرونده استراماچونی هنوز تازه است؛ غرامت 
سنگین مربی ایتالیایی آنقدر دیر به دستش رس��ید که استقلال از آسیا 
کنار گذاشته شد. مدیرعامل وقت نیز استعفا داد و رفت و جواب هیچ کس 
را هم نداد. حال کریمی، مدیرعامل فعلی از سازمان لیگ خواسته اجازه 
ورود بازیکن خارجی به ایران را ندهد! واقعاً چرا، مگر خارجی ها مقصر این 
حجم از اهمال مدیران فوتبالی هستند؟ آنها با توجه به دلالانی که دارند 
سر از فوتبال ایران درمی آورند و هر چقدر که می توانند آپشن و تبصره به 
قراردادها اضافه می کنند. اینگونه است که داسیلوا بعد از سه اخطار رسمی 
بابت عدم دریافت مطالباتش، یک طرفه فسخ می کند و می رود و از هم اکنون 

هم برای گرفتن 900 هزار دلار به تکاپو افتاده است. 
همین حالا که بازیکن خارجی داریم، بازیکنان داخلی به 30، 40 میلیارد 
راضی نیستند و درخواست دستمزد ارزی دارند. وای به روزی که همین 
خارجی های درجه۲ و 3 نیز در لیگ برتر نباشند. سال ها قبل تجربه این کار 
را داشتیم؛ طی یک تصمیم غیرحرفه ای ورود دروازه بان خارجی ممنوع 
شد، آن وقت همان چند دروازه بان اس��م و رسم دار قراردادشان چندین 
برابر شد. به جای آنکه صورت مسئله را پاک کنید بهتر است تغییری در 
شیوه مدیریت ایجاد شود تا هم بیش از این آبروی فوتبال ایران در آسیا و 
جهان نرود و هم مجبور نشویم قوانین خنده دار آماتوری را در لیگ پیاده 
کنیم. مدیرعاملی که این درخواست را کرده تا همین یکی، دو هفته پیش 
با گزینه های خارجی برای سرمربیگری استقلال مذاکره می کرد. ضمن 
اینکه دس��تمزد بازیکنان داخلی نیز لحظه به لحظه نجومی تر می شود و 
حتی از خارجی ها هم بیش��تر به جیب می زنند. در نتیجه اجرای قوانین 

من درآوردی راهکار مقابله با عقد قراردادهای پرابهام نیست.

ژاپن می برد، ما همچنان درس می گیریم!
دو هفته از رقابت های لیگ ملت های والیبال را پش��ت سر گذاشتیم و 
رسیدیم به جایی که سرمربی تیم ملی صراحتاً اعلام کند والیبال ایران 

جزو تیم های  برتر دنیا نیست!
خب سؤال این است که جناب عطایی، مربی ارزشمند ایران اگر ما جزو 
تیم های برتر دنیا نیستیم پس در سطح یک رقابت های لیگ ملت های 

والیبال چه می کنیم؟ 
مشکل اینجاست که تیم ایران بعد از سپری کردن دوران بی نظیری که 
در والیبال جهان داشته به تصور اینکه بقیه همچنان درجا می زنند هیچ 
تلاشی برای حرکت رو به جلو نداشته است. اینکه تیم ملی در بدیهی ترین 
مسائل فنی والیبال با مشکل روبه رو باشد و این مشکل را همه ببینند، الا 

بازیکنان و کادر فنی ربطی به سطح والیبال ایران ندارد.
ایتالیا جوانگرایی کرده، فرانسه هم همین طور و بقیه تیم های مطرح 
دنیا نیز هر کدام در مقاطعی به جوانگرایی روی آورده و با افتی طبیعی 
روبه رو بوده اند، اما هنوز کسی نمی داند چرا جوانگرایی این قبیل تیم ها 
خیلی زود جواب می دهد، اما جوانگرایی ما نه. اصلًا چرا راه دور برویم؛ 
همین ژاپن فقط می برد و پیش می رود، تیمی که تا چند سال قبل به 
راحتی مغلوب والیبال ایران  می شد حالا چهار سال است که حسرت 
بردنش به دل تمام علاقه مندان به والیبال مانده و اکنون نیز در لیگ 
ملت ها مقتدرانه به صدر جدول تکیه کرده است. در این میان فقط ما 
می بازیم و کادر فنی و سرمربی بعد از هر باخت عنوان می کنند که از 

این باخت درس گرفتیم.
به لهستان می بازیم، می گویند »از این بازی درس گرفتیم.« به ایتالیا 
می بازیم، عنوان می ش��ود »ایتالیا به ما درس داد.« به ژاپن می بازیم و 
گفته می شود »درس های زیادی آموختیم.« یکی پیدا شود و حداقل 
از والیبالی ها بپرس��د این کلاس درس کی قرار است تمام شود! لیگ 
ملت ها به هفته سوم رس��ید. ژاپنی که به قول بهروز عطایی، سرمربی 
ایران »سرمایه گذاری فوق العاده ای« انجام داده خیلی خوب و فوق العاده 
از سرمایه گذاری خود بهره برداری کرده، اما ما همچنان در حال درس 
آموختن از این و آن هستیم و فعلًا هم نباید توقعی داشته باشیم، چون 
به قول سرمربی تیم ملی جزو تیم های درجه یک دنیا نیستیم و در حد 
صربستان و اسلوونی هس��تیم! اما مقابل همین تیم ها هم فعلًا درس 

می آموزیم! )منظور همان شکست های 3 بر صفر و تحقیرآمیز است(
با این اوضاع و احوال به هفته سوم رسیدیم، هفته ای که در امریکا برگزار 
می شود و حاش��یه های آن خیلی زودتر از خودش به تیم ملی رسیده 
است. ترکش هایش را  می شد از همان شب بازی با امریکا دید. واقعیت 
این است که کار رقیب حاشیه سازی است، اما مشکل تیم ملی والیبال 
را باید جای دیگری جست وجو کرد. این حاشیه ها همیشه بوده، حتی 
آن سال های خوب که مقتدرانه کار می کردیم، اما امروز والیبال ایران 
مشکل فنی دارد. تیمی که نه خوب س��رویس می زند، نه خوب حمله 
می کند، نه به درستی دفاع انجام می دهد و در توپ های برگشتی میدان 
را به رقبا می دهد نیازی به این حاشیه سازی ها ندارد و خودش قبل از 

شروع مسابقه میدان را واداده است.

شهرام هروی، سرمربی تیم ملی کاراته ایران بعد از برگزاری رقابت های 
انتخابی تیم ملی با اش��اره به اهداف کادر فنی از این مسابقات گفت: 
»ما قبل از انتخابی تیم ملی دو ه��دف را دنبال می کردیم؛ ابتدا باید 
عملکردمان را در کومیته انفرادی نسبت به دوره گذشته بهتر کنیم 
و دوم اینکه در کومیته تیمی طلای تیمی دوره های گذشته را تکرار 
کنیم. بنده به عنوان س��رمربی تیم ملی اعتقاد دارم در هر دو بخش 
انفرادی و تیمی، ما می توانیم دوباره در قهرمانی آس��یا مدال طلا را 
کس��ب کنیم. تیم ملی کاراته ایران با انس��جام، همدلی و همفکری 
دوباره می تواند روی سکوی قهرمانی و بام آسیا بنشیند و افتخارات 

گذشته را مجدداً به خانواده کاراته هدیه دهد.«

باز هم روی سکوی افتخار می ایستیم

سهیل مهدی، رئیس س��ازمان لیگ های فوتبال ایران با اشاره به 
زمان آغاز مسابقات فصل جدید رقابت های لیگ برتر فوتبال اظهار 
داشت: »با توجه به اینکه در سال جاری رقابت های جام ملت های 
آسیا و انتخابی المپیک را پیش رو داریم، من و همکارانم در سازمان 
لیگ تمام تلاش مان را انجام می دهیم تا تیم های ملی بزرگسال و 
امید با بهترین شرایط برای حضور در رقابت های تدارکاتی و رسمی 
حاضر شوند. از این رو هماهنگی های لازم برای آغاز رقابت های لیگ 
برتر فصل آینده با امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی و رضا عنایتی 
سرمربی تیم فوتبال امید در این مورد صورت گرفته است. در نظر 
داریم بیست وسومین دوره رقابت های فوتبال لیگ برتر باشگاه های 
کشور از روز پنج شنبه 1۲ مرداد ماه آغاز شود و تاریخ قرعه کشی هم 

در اواسط تیر ماه بین تاریخ 14 تا 1۸ تیر ماه تعیین خواهد شد.«

12 مرداد آغاز لیگ برتر

احسان سلیمانیان

مربی تیم دوچرخه سواری 
جاده

نیاز مبرم ورزش به توجه و حمایت

 بیرانوند
زیر تیغ جراحی

قاب

دنیا حیدری
  گزارش


